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 23.2306/Io 
 12 december 2023 
 Goedgekeurde versie 
                                                                                                     

Verslag openbare deel van de 186 bijeenkomst Raad FHML  
d.d. dinsdag 7 november 2023 

Aanwezig: zie presentielijst 

 
1 Opening, mededelingen en vaststellen van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. In verband met de onverwachte afwezigheid van de decaan, 
wordt agendapunt 6 doorgeschoven naar de volgende bijeenkomst van de Raad FHML. 

 
De voorzitter informeert het Bestuur FHML over de nieuwe vice-voorzitter van de studentgeleding, 
J. Smeets. 
 
2a Vaststellen van de tekst van het openbare deel van het verslag van de 185e 
bijeenkomst d.d. 12 september 2023 

- 23.1930o - d.d. 27-09-23- verslag met bijlagen 
 
Zie de goedgekeurde versie van het verslag met kenmerk 23.1930/I. 
 
2b Opmerkingen naar aanleiding van het openbare deel van het verslag 
Er zijn geen opmerkingen. 
 

3 Mededelingen vice-decaan 
De vice-decaan informeert de raad over de afname van de studentenaantallen bij de 
bacheloropleiding BioMedical Sciences (BMS). Er vindt momenteel een analyse plaats over de 
mogelijke oorzaak van deze afname. Mogelijk speelt de numerus fixus een belangrijke rol hierbij. 
Dit zou ertoe kunnen leiden dat het Bestuur FHML besluit om de numerus fixus op te heffen. Indien 
dit laatste het geval is, dient de Faculteitsraad daarover geconsulteerd te worden. Omdat dit 
wettelijk voor 1 december 2023 moet gebeuren, is het voorstel om de raad in dat geval schriftelijk 

te consulteren. 
 
Desgevraagd geeft M. oude Egbrink aan dat de reden voor het instellen van de numerus fixus bij 

BMS het gevolg was van de forse stijgingen van de studentenaantallen. Er dreigde een 
capaciteitsprobleem te ontstaan waardoor de kwaliteit van het onderwijs in het geding kwam. Ook 
de accreditatiecommissie vond de studentenaantallen destijds te hoog. Voor dit jaar was het 

maximaal aantal studenten (400) geselecteerd waarvan er uiteindelijk maar 175 studenten zijn 
ingestroomd. Het Onderwijsinstituut FHML ging ervan uit dat er door het instellen van een numerus 
fixus een daling zou ontstaan, vanwege de psychische impact daarvan. Dit is namelijk ook 
gebleken bij andere universiteiten. Echter een daling van deze omvang is mede ook gezien de 
financiële impact niet wenselijk. Er wordt nu gekeken naar de groep geselecteerde studenten die 
uiteindelijk niet zijn ingestroomd. Een deel is ingestroomd bij de opleiding Geneeskunde en met het 
andere deel wordt nu (telefonisch) contact opgenomen. 

 
4 Huisvesting/gebiedsontwikkeling en nieuwbouw Randwyck 
De directeur FHML geeft aan dat er, na de uitgebreide presentatie door de gebouwenbeheerder 
tijdens de vorige bijeenkomst van de Raad FHML over de huisvesting in de Uns50, geen nieuwe 
ontwikkelingen te melden zijn.  
Rondom de renovatie van de Universiteitsbibliotheek Randwyck meldt de directeur FHML dat er 
vertraging is ontstaan in het aanbestedingstraject waardoor de verwachting is dat de UB niet aan 

het einde van dit jaar gereed zal zijn maar in het voorjaar van 2024. De tijdelijke studieplekken in 
de UB en het gebouw aan de Endepolsdomein blijven tot de UB gereed is, gehandhaafd.  
Met betrekking tot de renovatie van de proefdierfaciliteit (CPV) geeft de directeur FHML aan dat de 
verbouwingskosten aanzienlijk zijn gestegen vanwege onder andere prijsstijgingen en inflatie. De 
betreffende Stuurgroep bekijkt of er bezuinigingen/aanpassingen doorgevoerd kunnen worden in 
het plan. Tevens wordt bekeken of de renovatie van de CPV kan worden versneld. 
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De raad geeft aan dat er klachten zijn gekomen over het indikken van het aantal vierkante meters 

bij de vakgroepen en vraagt of deze klachten het Bestuur FHML hebben bereikt. De vice-decaan 
beaamt dat een brief van een aantal vakgroepen is ontvangen en dat het bestuur in gesprek gaat 

met de betreffende vakgroepvoorzitters.  
De vice-decaan geeft aan dat er inderdaad minder vierkante meters zijn toebedeeld, als gevolg van 
de aanpassing van de normering mede samenhangend met de noodzakelijke renovatie van de 
proefdierfaciliteit. Er wordt per vakgroep gekeken naar de situatie en hoe dit zo goed als mogelijk 

opgelost kan worden. Zo zijn er bijvoorbeeld medewerkers met een aanstelling bij het ziekenhuis 
ten onrechte in de facultaire gebouwen gehuisvest.  Hierdoor wordt er samen met het ziekenhuis 
gekeken naar mogelijke oplossingen. Voorts geeft de raad aan dat een bijkomend punt van zorg is, 
zitplekken voor stagestudenten bij de vakgroepen.  Studenten worden niet meegenomen bij de 
berekening van het aantal vierkante meters per vakgroep. De vice-decaan geeft aan dat ook hier 
zo creatief mogelijk mee om gegaan moet worden.  Het is een complexe operatie en alleen door 
met elkaar in gesprek blijven kunnen we tot oplossingen komen.  

 
5 Begroting FHML 2024-2028 
- 23.2256/I - d.d. 03-11-23- verslag Begrotingscommissie Raad FHML d.d. 2 november 2023 
- 23.2180/I - d.d. 26-10-23- concept-begroting 
 
P. Schoonbrood, afdelingshoofd Control FHML, houdt een presentatie over de Begroting FHML 

2024-2028 en geeft een toelichting bij de cijfers waarbij de belangrijkste ontwikkelingen belicht 

worden. De sheets zijn toegevoegd aan het openbare deel van het verslag met kenmerk 23.2340. 
De Begroting FHML 2024-2028 heeft een positief resultaat. 
 
Naar aanleiding van de voorliggende begroting en op basis van het voorliggende verslag van de 
Begrotingscommissie Raad FHML worden er nog enkele aanvullende, inhoudelijke vragen gesteld 
door de raad en beantwoordt door het bestuur en/of directeur FHML. Hieronder een opsomming. 

 
-Desgevraagd legt de directeur FHML uit dat de werkdruk bij docenten niet zal toenemen vanwege 
de nieuwe opleidingen. Voor nieuwe opleidingen is er een bestedingsplanreserve aangelegd 
waardoor er tevens geld beschikbaar is voor de uitbreiding van formatie. 
Met betrekking tot de verlaging van de werkdruk voegt M. oude Egbrink toe dat er twee jaar 
geleden verschillende werkgroepen waren ingesteld ten behoeve van de werkdrukverlaging, 
waaronder een werkgroep voor de onderwijsnormering. Het CvB heeft vervolgens besloten om 

eerst te starten met het verkennen van een verkort academisch jaar. De rector heeft daarbij de 
voorkeur voor het schrappen van periode 6, waardoor het academisch jaar verkort wordt met 4 
weken. Dit impliceert dat verschillende programma’s herzien moeten worden. Het 

Onderwijsinstituut FHML is hier dan ook geen voorstander van. Een onderzoek van een extern 
bureau heeft tot de conclusie geleid dat alleen het verkorten van het academisch jaar met 4 weken 
niet leidt tot een werkdrukverlaging. Er is nu opnieuw een UM-brede werkgroep ingesteld die gaat 
bekijken of er mogelijkheden zijn voor het verkorten van het academisch jaar in combinatie met 

additionele maatregelen. Bijvoorbeeld het aanpassen van het urennormeringssysteem en wat de 
financiële consequenties daarvan zullen zijn. Deze werkgroep zal in het voorjaar van 2024 een 
adviesrapport presenteren. Verder is er in het kader van de werkdrukverlaging bloksupport 
ingevoerd en is er voorzien in extra formatie om meer maatwerk te leveren bij de kleinere 
programma’s. Desgevraagd geeft M. oude Egbrink aan dat over de indeling van de herkansingen 
intern, met de verschillende programmacoördinatoren, wordt gesproken. 

 
-M. oude Egbrink geeft desgevraagd aan dat er geen revisies plaatsvinden binnen het curriculum 
van de bacheloropleiding BioMedical Sciences. 
 
-M. oude Egbrink informeert de raad desgevraagd over de stand van zaken met betrekking tot het 
portfoliosysteem ePass. De Commissie Portfolio heeft een adviesrapport geschreven dat recent is 
aangeboden aan het Directieoverleg van het Onderwijsinstituut FHML en dat op korte termijn wordt 

gedeeld met alle gremia. Een helder geschreven rapport waarin de commissie adviseert om twee 

typen, duurzame, portfolio’s te gaan gebruiken. Een soort portfolio voor programma’s die deels 
gebruik maken van een portfolio en een uitgebreid portfolio voor programma’s die volledig 
programmatisch toetsen. De raad vraagt of het terug kopen van ePass als optie onderzocht is. Dit 
zou namelijk geen enkele extra inspanning van staf, OBP, of studenten vragen, dit in tegenstelling 
tot het invoeren van een geheel nieuw systeem. M. oude Egbrink legt uit dat duurzaam betekent 
dat het portfoliosysteem eenvoudig en goed te onderhouden moet zijn. Het huidige ePass, dat 

aanvankelijk intern gebouwd is door toets- en ICT-deskundigen van de vakgroep O&O, is te 
ingewikkeld voor een breed gebruik en kan softwarematisch niet door de UM ondersteund worden. 
 



3 

 
-De raad geeft aan dat duidelijk is dat groei van studentenaantallen financieel van belang is voor 

de FHML, maar vraagt of een stijging van 11% reëel is. De directeur FHML geeft aan dat in de 
prognose de verwachte stijging van de studentenaantallen met name wordt verwacht bij de nieuwe 

bacheloropleiding Regenerative Medicine and Technology.  
Verder legt de directeur FHML uit, dat de Begroting uitgegaan wordt gehouden van de cijfers die in 
april worden geprognotiseerd. Op basis daarvan wordt uiteindelijk ook de Rijksbijdrage vastgesteld. 
Vanuit de UNL (vorige VSNU) vinden er gesprekken plaats met de minister over de huidige 

bekostigingssystematiek van de overheid omdat deze systematiek nog steeds perverse prikkels in 
zich heeft vanwege de toekenning van de middelen op basis van studentenaantallen. 
 
-De studentgeleding vraagt naar het bevorderen van het studentenwelzijn en vraagt welke 
activiteiten daarvoor worden georganiseerd en of studenten daarbij betrokken worden. M. oude 
Egbrink geeft aan dat er hiervoor vanuit het Nationaal Programma Onderwijs (NPO) middelen ter 
beschikking worden gesteld. Elk programma bekijkt in overleg met de studenten hoe de middelen 

kunnen worden ingezet. 
 
-De raad begrijpt dat het noodzakelijk is dat de faculteit groeit maar vraagt of er genoeg rekening 
wordt gehouden met de uitbreiding van de huisvesting en vraagt of er voldoende capaciteit is voor 
onderwijsactiviteiten, studieplekken en kantoorruimtes voor nieuwe staf. De directeur FHML geeft 
aan dat er verschillende mogelijkheden zijn voor uitbreiding van ruimtes zoals het voormalig MSM-

gebouw aan het Endelpolsdomein. Maar een en ander is afhankelijk van verschillende 

ontwikkelingen zoals de impact van de internationaliserings-discussie en de afstemming met de 
andere faculteiten in Randwyck, FPN en FSE. De Gemeente Maastricht heeft ook plannen ten 
aanzien van de gebiedsontwikkeling van het gehele campusterrein, hoewel die nog prematuur zijn. 
 
-De vice-decaan legt desgevraagd uit dat preventie een landelijk gekozen thema is binnen het 
Sectorplan. Daarnaast zijn de investeringen binnen het thema preventie in lijn met de strategische 

koers Gezond Leven van het Maastricht UMC+. 
 
-De vice-decaan geeft desgevraagd een update over de implementatie van Erkennen & Waarderen. 
Erkennen & Waarderen vraagt een cultuurverandering, die het Bestuur FHML onder meer 
stimuleert door het implementeren van Development Boards binnen de vakgroepen waarbij een 
aanpak gericht op persoonlijke ontwikkeling centraal staat. De vakgroepvoorzitter heeft een grote 
rol bij het Erkennen & Waarderen. Er zijn hiertoe speciale leiderschapstrainingen ontwikkeld. De 

kosten daarvan worden centraal gedragen. Desgevraagd geeft de vice-decaan aan dat de 
vakgroepvoorzitters geen extra uren krijgen voor hun managementrol, maar er vindt momenteel 
wel discussie plaats over een mogelijke tegemoetkoming.  

Afgesproken wordt om dit onderwerp een keer te agenderen voor een bijeenkomst van de Raad 
FHML waarbij dan tevens een update wordt gegeven over het OBP. 
 
-Desgevraagd beaamt de directeur FHML dat het mentoraat nog ondergebracht is in Luik 2. Gezien 

het financiële perspectief en de bezuinigingsmaateregelen blijft dat voorlopig zo.   
 
-De raad merkt op dat postdocs momenteel veelal een vaste aanstelling krijgen vanwege de 
middelen uit het Sectorplan en de Startersbeurzen en vraagt of dit zo blijft. De directeur FHML 
geeft aan dat dit ‘koffiedik’ kijken is. Middelen uit het Sectorplan zijn bijvoorbeeld niet structureel. 
Startersbeurzen zijn op een bepaalde manier wel structureel toegewezen. Momenteel zijn de 

Onderzoeksinstituten positief over hun wervend vermogen. Daarbij zullen de komende jaren 
relatief veel mensen met pensioen gaan waardoor doorstroom mogelijk is.  
 
Op basis van de gevoerde besprekingen, de gegeven toelichtingen bij de voorliggende documenten 
en bovenstaand, stemt de raad in met de hoofdlijnen van de begroting FHML 2024-2028. 
Gezien de verwachte groei van het aantal studenten, adviseert de raad het bestuur om tijdig meer 
aandacht te geven aan de benodigde groei in personeel en de benodigde groei in ruimtes voor 

personeel en onderwijs. 

 
6 Strategisch hooglerarenbeleid 
Dit agendapunt wordt doorgeschoven naar de volgende bijeenkomst van de Raad FHML. 
 
7 Leerstoel Chirurgie 
- 23.2092 - d.d. 05-10-23- brief decaan met bijlage 

- WC.23.116 - d.d. 15-09-23- brief voorzitter Wetenschapscommissie Maastricht UMC+ 
- 23.2696 - d.d. 22-09-23- brief voorzitter Opleidingscommissie Geneeskunde 
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De vice-decaan geeft een toelichting. 
 
Op basis van de gevoerde bespreking, de door de vice-decaan gegeven toelichting en de 

voorliggende documenten adviseert de raad positief over het structuurrapport voor de invulling van 
een vakhoogleraar en afdelingshoofd Chirurgie. 

8 Voorstel wijziging naam vakgroep Toxicogenomics 
 
De vice-decaan geeft een toelichting. 
De raad geeft aan dat er in de stukken geen informatie zijn met betrekking tot de mening van het 

personeel over dit voorstel. De bestuurssecretaris FHML geeft aan dat de onderbouwing van de 
vakgroepvoorzitter over de voorgestelde naamswijziging is verwerkt in de voorliggende brief van 
de decaan. 
 
De raad heeft een vraag over de onderliggende reden van deze naamwijziging en vraagt hoe de 
vakgroep Toxicogenomics zich verhoudt tot de vakgroep Klinische Genetica Maastricht UMC+. Het 
Bestuur FHML zal hier navraag naar doen. 

 
Op basis van de gevoerde bespreking, de door de vice-decaan gegeven toelichting en de 
voorliggende documenten, stemt de raad in met de voorgestelde naamswijziging van de vakgroep 
naar ‘Translational Genomics’.  

Ten aanzien van de achtergrondinformatie, ontvangt de raad graag aanvullende informatie over 
hoe deze vakgroep zich verhoudt tot de vakgroep Klinische Genetica van het Maastricht UMC+, 

mede gezien het feit dat de Klinische Genetica als één afdeling binnen twee UMC’s bestaat en er 
binnen de Klinische Genetica in Maastricht en in Nijmegen onderzoekslijnen in de Clinical Genomics 
lopen. 
 
9 Nagekomen agendapunten 
Er zijn geen nagekomen agendapunten 
 

10 Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de openbare rondvraag. 
 
Kim Luijten 
 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 


